

INTERVIEWER
DON'T READ ALOUD
WORDS IN CAPITAL
LETTERS

SPONSORED BY LEADING NEWSPAPERS ACROSS CANADA

SET # 360
JULY, 1973

SUGGESTED INTRODUCTION: I'm taking a Gallup Poll. I'd like your opinion on a few leading topics of the day.

TIME INTERVIEW
BEGUN.....
(HOUR)

1a. Have you heard or read about the so-called "Watergate affair" in the United States?

YES, HAVE HEARD.....10-1
NO, HAVE NOT.....2

IF "YES" ASK:

b. Just from what you have heard or read do you think that President Nixon knew in advance about the Watergate bugging last June, or not?

YES, KNEW.....11-1
NO, DID NOT.....2
NO OPINION.....3

c. If something like Watergate had happened in Canada, do you think that the prime minister would have been forced to resign or not?

YES, FORCED.....12-1
NO.....2
DON'T KNOW.....3

2. Generally speaking, what do you think is the least amount of money a family of four (husband, wife and two children) needs each week to get along on, in this community?

CODED - SINGLE \$ _____ 13
PUNCH _____ 14

3. Do you think the federal government's policies for tackling the country's economic situation give you a feeling that they are, or are not handling the situation properly?

ARE HANDLING PROPERLY.....15-1
ARE NOT.....2
DON'T KNOW.....3

4. What is your opinion of multi-national companies - that is very large companies who do business throughout the world - do you think that, in Canada, they exert an undue influence on internal policies or not?

YES, EXERT UNDUE INFLUENCE.....16-1
NO, DO NOT.....2
DON'T KNOW.....3

5. Do you think the Liberal Government does enough, too much or too little for...

TOO MUCH TOO LITTLE
ENOUGH MUCH LITTLE
The well-to-do?.....1.....2.....3 17
The middle class?.....1.....2.....3 18
Those with low incomes?.....1.....2.....3 19
Pensioners?.....1.....2.....3 20

6a. Have you heard or read about the term "Ms" (pronounced "MIZ") as an alternative form of address to "Miss" or "Mrs."?

FR. Questions YES.....21-1
Differ NO.....2

IF "YES" ASK:

b. Do you approve or disapprove of the use of "Ms" as an alternative to "Miss" or "Mrs."?

APPROVE.....22-1
DISAPPROVE.....2
NO OPINION.....3

7a. In general, would you say your opinion of John Turner, Minister of Finance in the federal government, has gone up or gone down, during the past six months?

GONE UP.....23-1
GONE DOWN.....2
UNCHANGED.....3
NO OPINION.....4

b. And has your opinion of the Minister for External Affairs, Mitchell Sharp, gone up or gone down in the past six months?

GONE UP.....24-1
GONE DOWN.....2
UNCHANGED.....3
NO OPINION.....4

HAND CARD "A"

8a. As you probably know, the U.S. is suffering from a major shortage of gas and oil. In your opinion, which one or two of these are the most important reasons for this shortage?

MULTI

U.S. GOVERNMENT POLICY.....25-1
OVERUSE OR WASTE BY CONSUMERS.....2
OIL COMPANY MANAGEMENT POLICIES.....3
PROBLEMS WITH OTHER OIL-PRODUCING COUNTRIES.....4
CONCERN FOR OR PROTECTION OF THE ENVIRONMENT.....5
OTHER.....6
(specify)
DON'T KNOW.....7

b. Do you think there probably will be or probably will not be a shortage of oil and gasoline in Canada within the next year?

PROBABLY WILL.....26-1
PROBABLY WILL NOT.....2
DON'T KNOW.....3

c. If in fact there is a real shortage, and only these two alternatives were suggested, would you prefer to see a government controlled rationing system or would you prefer to see increased prices?

GOV'T RATIONING.....27-1
INCREASED PRICES.....2
DON'T KNOW.....3

9. As of July 31st, Canada will withdraw its peace-observer force from Vietnam. On the whole, do you approve or disapprove of this decision?

APPROVE.....28-1
DISAPPROVE.....2
DON'T KNOW.....3

10a. Because of the high cost of medical care, a suggestion has been made that annual medical examinations are not necessary for those who feel healthy. In your opinion, should the cost of routine medical examinations be covered by medical insurance plans or not?

YES.....29-1
NO, SHOULD NOT.....2
DON'T KNOW.....3

b. When was the last time you, yourself, visited a doctor for a general medical examination?

WITHIN PAST YEAR.....30-1
WITHIN PAST 2 YEARS.....2
WITHIN PAST 3 YEARS.....3
OVER 3 YEARS AGO.....4
CAN'T RECALL.....5

11. Canadian advertisers have been promoting the phrase "Truth in advertising". Do you think that most advertising today is more or is less truthful than it was five years ago?

MORE TRUTHFUL.....31-1
LESS TRUTHFUL.....2
SAME.....3
DON'T KNOW.....4

12. On the whole, would you say that you are satisfied or dissatisfied with:

SATISFIED DIS-SATISFIED DON'T KNOW

The position of Canada in the world today? 32-1 2 3

The education children are getting today 33-1 2 3

The amount of leisure and free time you get to yourself? 34-1 2 3

BASIC DATA: INTERVIEWER: Introduce this section as follows: "Now may I ask you a few questions so that I can be sure I am getting the right sample of people in this community?"

If a Federal election were held today, which party's candidate do you think you would favor?

LIBERAL.....68-1 OTHER PARTY _____ 7
 PROG. CONS.....2 (WRITE IN) _____
 N.D.P.....3 UNDECIDED.....8
 CREDITISTE.....4 REFUSED.....9
 SOCIAL CREDIT.....5 NOT ELIGIBLE.....0
 LABOR PROG.....6

AUTO SKIP COL. 69

What was the name of the last school you attended? How far did you go?

	Some	Graduated
Public school (grades 1 - 8)...	73-1	2
Secondary or high school (grades 9-13)....	3	4
Technical school.....	5	6
University.....	7	8
No formal schooling.....	9	
Refused.....	0	
Any additional schooling _____ (Write in)		

INTERVIEWER: RECORD FROM YOUR OWN OBSERVATION:

SEX: MAN.....77-1
 WOMAN.....2

Which of these three categories comes closest to your families' total annual income from all sources, before taxes last year?
 (READ INCOME BRACKETS ALOUD)

UNDER \$6,000.....78-1
 \$6,000 - \$9,999.....2
 \$10,000 OR MORE.....1
 REFUSED.....14

(INTERVIEWER: IF "CAN'T SAY" OR "REFUSED" GIVE BEST ESTIMATE.)

\$ _____

Did you vote in the last Federal election on October 30th, 1972?

YES.....70-1
 NO.....2
 TOO YOUNG TO VOTE.....2

IF "YES" ASK:

Which party did the candidate for whom you voted represent?

LIBERAL.....3 OTHER PARTY _____ 9
 PROG. CONS.....4
 N.D.P.....5 DON'T REMEMBER.....0
 CREDITISTE.....6 REFUSED.....X
 SOCIAL CREDIT.....7
 LABOR PROG.....8

What language - what was the language you spoke in childhood and still understand?

ENGLISH.....71-1
 FRENCH.....2

OTHER (WRITE IN) _____ 3

Now for a question on religion. What is your religious preference - Protestant, Roman Catholic or Jewish?

PROTESTANT.....72-1
 JEWISH.....2
 ROMAN CATHOLIC.....3

OTHER (SPECIFY) _____ 4

OCCUPATION OF HEAD OF FAMILY:

Specific job _____ 74-

Type of Company _____

SHOW CARD "D"

Would you mind telling me which age group you are in?

18 - 19 YEARS.....75-1
 20 - 29 YEARS.....2
 30 - 39 YEARS.....3
 40 - 49 YEARS.....4
 50 AND OVER.....5

Are you (or is any member of your family) a member of a labor union?

YES.....76-1
 NO.....2

INTERVIEWER CHECK IF:

FARM.....79-1
 RURAL NON-FARM.....2
 URBAN.....3

TIME INTERVIEW ENDED _____

NAME OF RESPONDENT _____

ADDRESS _____

TELEPHONE _____

CITY _____ PROVINCE _____

DATE OF INTERVIEW _____

I HEREBY ATTEST THAT THIS IS A TRUE AND HONEST INTERVIEW

(INTERVIEWER'S SIGNATURE)

PRÉSENTATION
SUGGÉRÉE

Je fais une enquête pour Gallup Poll et j'aimerais connaître vos opinions concernant quelques questions d'actualité.

L'INTERVIEW A
COMMENCÉ A.....
(HEURE)

- 1a. Avez-vous entendu parler ou lu à propos de ce que l'on appelle "l'affaire Watergate" aux Etats-Unis?
OUI, ENTENDU PARLER.....10-1
NON, N'A PAS ENTENDU PARLER.....2

SI "OUI" DEMANDEZ:

- b. De ce que vous avez entendu parler ou lu pensez-vous que le Président Nixon savait à l'avance que l'on avait caché des micros pour fin d'espionnage à Watergate au mois de juin dernier, oui ou non?
OUI, IL SAVAIT.....11-1
NON, IL NE SAVAIT PAS.....2
AUCUNE OPINION.....3

- c. Si quelque chose de semblable à l'affaire Watergate c'était passé au Canada, croyez-vous que le premier ministre aurait été forcé de résigner, oui ou non?
OUI, IL AURAIT ETE FORCE.....12-1
NON.....2
NE SAIT PAS.....3

- 2. Généralement parlant, quel est le plus petit montant d'argent croyez-vous qu'une famille de quatre (mari, femme et deux enfants) a besoin par semaine pour subsister, dans cette communauté?
\$ 13
\$ 14

- 3. En pensant aux politiques du gouvernement fédéral pour résoudre la situation économique du pays avez-vous l'impression qu'elles manient, ou qu'elles ne manient pas la situation convenablement?
MANIENT CONVENABLEMENT.....15-1
NE MANIENT PAS.....2
NE SAIT PAS.....3

- 4. Quelle est votre opinion sur les compagnies multi-Nationales - c'est-à-dire les très grandes compagnies qui opèrent des affaires à travers le monde - pensez-vous qu'au Canada, elles exercent une influence injustifiée sur les politiques intérieures, oui ou non?
OUI, EXERCENT UNE INFLUENCE
INJUSTIFIEE...15-1
NON, N'EXERCENT PAS.....2
NE SAIT PAS.....3

- 5. Croyez-vous que le gouvernement libéral fait assez, beaucoup trop ou trop peu pour...
ASSEZ BEAUCOUP TROP
TROP PEU
Les riches.....17-1.....2.....3 18
La classe moyenne.....1.....2.....3
Ceux qui ont de faibles
revenus.....1.....2.....3 19
Les retraités.....1.....2.....3 20

- 6a. Avez-vous entendu parler ou lu à propos du terme "Ms" (qui se prononce "MIZ") que l'on emploie en anglais comme formule d'adresse alternative pour "Miss" ou "Mrs"?
OUI.....21-1
NON.....2

SI "OUI" DEMANDEZ:

- b. Est-ce que vous approuveriez ou désapprouveriez-vous un genre de contraction semblable en français comme alternative de "Mlle" ou "Mme"?
APPROUVERAIT.....22-1
DESAPPROUVERAIT.....2
AUCUNE OPINION.....3

- 7a. En général, diriez-vous que votre opinion sur John Turner, ministre des Finances au gouvernement fédéral, a montée ou baissée, durant les six derniers mois?
MONTÉE.....23-1
BAISSÉE.....2
INCHANGÉE.....3
AUCUNE OPINION.....4

- b. Et est-ce que votre opinion sur le ministre des Affaires extérieures, Mitchell Sharp, a montée ou baissée dans les six derniers mois?
MONTÉE.....24-1
BAISSÉE.....2
INCHANGÉE.....3
AUCUNE OPINION.....4

PASSEZ LA CARTE "A"

- 8a. Comme vous le savez probablement, les Etats-Unis, souffre d'une importante pénurie de gazoline et d'huile. Selon votre opinion, laquelle ou lesquelles deux raisons sont les plus importantes causes de cette pénurie?

- MULTI LA POLITIQUE DU GOUVERNEMENT AMERICAIN.....25-1
L'EMPLOI ABUSIF OU LE GASPILLAGE PAR
LES CONSOMMATEURS.....2
LES POLITIQUES ADMINISTRATIVES DE COM-
PAGNIES D'HUILE.....3
LES PROBLEMES AVEC LES AUTRES PAYS
PRODUCTEURS D'HUILE.....4
LE SOUCI POUR OU LA PROTECTION DE
L'ENVIRONNEMENT.....5
AUTRE.....6
(spécifiez)
NE SAIT PAS.....7

- b. Croyez-vous qu'il y aura probablement ou n'aura probablement pas pénurie d'huile et de gazoline au Canada dans le courant de l'année?

- AURA PROBABLEMENT.....26-1
N'AURA PROBABLEMENT PAS.....2
NE SAIT PAS.....3

- c. Au fait, s'il y a une vraie pénurie, et que, seules ces deux alternatives seraient suggérées, préféreriez-vous voir le gouvernement contrôler un système de rationnement ou préféreriez-vous voir les prix augmentés?

- RATIONNEMENT DU GOUVERNEMENT.....27-1
LES PRIX AUGMENTES.....2
NE SAIT PAS.....3

- 9. Au 31 juillet, le Canada retirera ses forces d'observateurs de paix au Vietnam. Dans l'ensemble, approuvez-vous ou désapprouvez-vous cette décision?

- APPROUVE.....28-1
DESAPPROUVE.....2
NE SAIT PAS.....3

- 10a. Dû au coût élevé des soins médicaux, une suggestion a été faite pour que les examens médicaux annuels ne soient pas nécessaires pour ceux qui se sentent en bonne santé. D'après votre opinion, est-ce que le coût des examens médicaux de routine devraient être couverts ou non par le plan d'assurance médical?

- OUI.....29-1
NON, NE DEVRAIENT PAS.....2
NE SAIT PAS.....3

- b. Quand avez-vous, vous-même, rendu visite pour la dernière fois, à votre médecin pour un examen médical général?

- AU COURANT DE L'ANNEE DERNIERE...30-1
AU COURANT DES 2 DERNIERES ANNEES...2
AU COURANT DES 3 DERNIERES ANNEES...3
IL Y A PLUS DE 3 ANNEES.....4
NE SE SOUVIENS PAS.....5

- 11. Les compagnies publicitaires Canadiennes ont lancé l'expression "La vérité par la Publicité". Croyez-vous que la majorité des réclames aujourd'hui sont plus ou moins véridiques qu'il y a cinq ans?

- PLUS VERIDIQUES.....31-1
MOINS VERIDIQUES.....2
PAREILLES.....3
NE SAIT PAS.....4

- 12. Dans l'ensemble, diriez-vous que vous êtes satisfait ou mécontent de:

SATIS- MECON- NE SAIT
FAIT TENT PAS

La position du Canada dans le monde aujourd'hui? 32-1 2 3

L'éducation que les enfants reçoivent aujourd'hui? 33-1 2 3

La quantité de loisirs et de temps libre que vous avez pour vous-même? 34-1 2 3

CODED - SINGLE
PUNCH

ENG. QUESTIONS
DIFFER

ENQUÊTEUR: Présentez cette section de la façon suivante: "Maintenant, puis-je vous poser, quelques questions pour être sûr que je m'adresse à une personne bien représentative de cette localité:

Si une élection du Fédéral était tenue aujourd'hui à quel parti appartiendrait de votre choix:

LIBÉRAL.....68-1 AUTRE PARTI
 CONSERVATEUR.....2 (L'INSCRIRE) 7
 N.D.P.....3 INDÉCIS.....8
 CRÉDITISTE.....4 REFUS.....9
 CRÉDIT SOCIAL.....5 NON ÉLIGIBLE.....0
 OUVRIER PROGRESSISTE..6

AUTO SKIP COL. 69

Avez-vous voté aux élections Fédérales, 30ième d'Octobre, 1972?

OUI.....70-1
 NON.....2
 TROP JEUNE POUR VOTER...2

"QUI" DEMANDEZ:

quel parti représentait le candidat pour lequel vous avez voté?

LIBÉRAL.....3 AUTRE PARTI
 CONSERVATEUR.....4 (L'INSCRIRE) 9
 N.D.P.....5 JE NE ME SOUVIENS PAS..0
 CRÉDITISTE.....6 REFUSE.....X
 CRÉDIT SOCIAL.....7
 OUVRIER PROGRESSISTE..8

Langue maternelle - quelle est la première langue que vous avez parlée dans votre enfance et qui vous est encore familière?

ANGLAISE.....71-1
 FRANÇAISE.....2
 AUTRE.....3
 (Ecrivez)

Maintenant une question sur la religion. Quelle religion préférez-vous - Protestante, Catholique Romaine ou Juive?

PROTESTANTE.....72-1
 JUIVE.....2
 CATHOLIQUE ROMAINE.....3

AUTRE (PRÉCISEZ) 4

Quelle est la dernière école que vous avez fréquentée? Jusqu'à quelle année avez-vous poursuivi vos études?

	EN PARTIE	GRADUÉ
Ecole primaire (1-7 année).....73-1		2
Ecole secondaire (8-12 année).....3		4
Cours universitaire.....3		4
Cours classique.....4		8
Ecole technique.....5		6
Université.....7		8
Aucune instruction scolaire.9		
Refuse.....0		
Autre cours supplémentaires		

OCCUPATION DU CHEF DE FAMILLE

Spécifiez le travail 74-

Genre de compagnie

MONTREZ LA CARTE "D"

Auriez-vous l'obligeance de me dire à quel groupe d'âges vous appartenez?

(ENQUÊTEUR: SI 18-19 ANS.....75-1
 LA PERSONNE IN- 20-29 ANS.....2
 TERROGÉE REFUSE 30-39 ANS.....3
 DE DONNER SON 40-49 ANS.....4
 ÂGE, ESSAYEZ DE 50 ANS ET PLUS.....5
 LE DEVINER)

Etes-vous, vous-même (ou quelqu'un de votre famille) membre d'une union ouvrière?

OUI.....76-1
 NON.....2

ENQUÊTEUR: INSCRIVEZ SELON VOS OBERVATIONS:

SEXE: HOMME.....77-1
 FEMME.....2

Laquelle de ces trois catégories est la plus près du revenu annuel total que votre famille a touché l'année dernière, provenant de toutes les sources et avant la déduction de l'impôt sur le revenu? (LISEZ LES CHIFFRES A HAUTE VOIX)

MOINS de \$6,000.....78-1
 DE \$6,000 à \$9,999.....2
 \$10,000 ou plus.....3
 REFUSE DE RÉPONDRE.....4

(A L'INTERVIEWER: SI ON REFUSE DE RÉPONDRE OU "NE PEUT DIRE" DONNEZ L'ESTIMATION LA PLUS JUSTE POSSIBLE)

\$

INTERVIEWER INDIQUEZ SI:

FERME.....79-1
 RURAL MAIS NON FERME.....2
 URBAIN.....3

L'INTERVIEW A PRIS FIN À:

(HEURE)

NOM DE LA PERSONNE INTERVIEWÉE:

TÉLÉPHONE:

ADRESSE:

VILLE PROVINCE DATE DE L'INTERVIEW

J'ATTESTE CI-CONTRE DE LA VÉRACITÉ ET DE L'HONNÉTÉTÉ

DE CETTE INTERVIEW

(SIGNATURE DE L'ENQUÊTEUR)

CANADIAN INSTITUTE OF PUBLIC OPINION

Gallup Poll 360

		<u>NUMBER</u>	<u>PERCENT</u>
	Total Card Count (National)	700	100%
<u>Regional</u>	Atlantic	68	10
	Quebec	201	28
	Ontario	253	36
	Prairies	110	16
	British Columbia	68	10
<u>Community Size</u>	Farm	65	9
	Rural non-farm	109	16
	1,000 - 10,000	68	10
	10,000 - 30,000	39	6
	30,000 - 100,000	55	8
	100,000 and over	363	51
<u>Sex*</u>	Male	370	53
	Female	330	47

*NOTE: In tabulations, male and female groups should be weighted to 50% levels.

Gallup Poll 360

Q.6 (French Questionnaire wording)

- a. Have you heard or read about the term "Ms" (pronounced "MIZ") which is used in English as an alternative form of address to "Miss" or "Mrs."?
- b. IF "YES" ASK: Would you approve or disapprove the same type of term in French as an alternative to "Mlle" or "Mme."?

Province Code: (Col.1)

1.	N.S.	6.	Man.
2.	N.B.	7.	Sask.
3.	Nfld.	8.	Alta.
4.	Que.	9.	Br.Col.
5.	Ont.		

Community Size: (Col. 2)

- 1. Over 500M
- 2. 100M - 500M
- 3. 30M - 100M
- 4. 10M - 30M
- 5. 1M - 10M
- 6. Rural & farm

French/English: (Col. 4)

- 0,2,4 - English questionnaires
- 1,3,5 - French questionnaires

Ques. 2

1. \$55.00 or less (HAND TAB)
 2. \$56 - \$65
 3. \$66 - \$75
 4. \$76 - \$85
 5. \$86 - \$95
 6. \$96 - \$105
 7. \$106 - \$115
 8. \$116 - \$125
 9. \$126 - \$135
 0. \$136 - \$145
 - X. \$146 - \$155
 - V. \$156 - \$165
-
1. \$166 - 175
 2. \$176 - 185
 3. \$186 - \$195
 4. \$196 - \$205
 5. \$206 - \$215
 6. \$216 - \$225
 7. \$226 - \$235
 8. \$236 - \$245
 9. \$246 - \$255
 0. Over \$255 (HAND TAB)
- X. D.K., Can't say, depends, etc.